
Vážení obyvatelia našej 
mestskej časti, milí susedia. 

Na záver mi dovoľte zaže-
lať Vám pokojné a milostiplné 
Vianoce a šťastlivý vstup do 
nového roka plný zdravia a 
rodinnej pohody.  

 Práve tam v nedeľu 10. 
decembra naša Mestská časť 
zabezpeči la kultúrny pro-
gram, na ktorý ste mnohí prijali 
pozvanie. Rovnako sme sa 
stretli v stánku s primátorskym 
punčom, kde sme spoločne 
prispeli na dobročinné účely.

Minuloročné Krásňanské 
trhy zožali veľmi priaznivý 
ohlas, a preto sme sa rozhodli, 
že ich zorganizujeme aj tento 
rok. Budú v sobotu 16. decem-
bra  na  námestí  pred kaštie-
ľom, kde Vás pozývam v mene 
celého miestneho úradu. 

Chýbať nebude vynikajúci 
punč a t rhy sprevádzané 
kultúrnym programom našich 
detí a FS Krasňanky.Pri takej-
to atmosfére zažijete iste prí-
jemné stretnutia so susedmi, 
ktoré si môžete zopakovať aj 
pri silvestrovskom ohňostroji 
pred kaštieľom.

V závere roka v mestskom 
parlamente rezonuje téma 
redukcie mestských častí. Bez 
diskusie v odborných kruhoch, 

bez analýzy a dopadu pre jed-
notlivé mestské časti…

V závere tohto kalendár-
neho roka mi dovoľte trošku 
rekapitulácie. Hneď v úvode 
sa  chceme  ako úrad pochvá-
liť- podarilo sa nám naplniť 
naše predsavzatia. Tým naj-
dôležitejším bola rekonštruk-

cia Domu nádeje. Rozlúčiť sa 
s našimi najbližšími už môže-
me v nových dôstojných pries-
toroch. Okrem rekonštrukcie 
Domu nádeje pribudlo na cin-
toríne nové kolumbárium. 
Pokračujúc v našej filozofii 
úpravy a skrášľovania verej-
ných pr iest ranst iev  sme 
pristúpili k zušľachteniu von-
kajšieho priestoru Domu náde-
je, v blízkej dobe plánujeme 
dokončiť chodníky a zabezpe-
čiť lepší a bezpečnejší prístup. 
Novými pravidlami sa snaží-
me na náš cintorín vniesť 
trošku organizácie do výberu 
hrobového miesta, a tak zjed-
notiť a zlepšiť prístup k jed-
notlivým hrobom. 

Druhá polovica jesene 
začala oslavne, jubileom fol-
klórnej skupiny Krasňanka, 
ktorá oslavovala svoje 25. 
výročie vzniku. Pripravili nám 
jedno nezabudnuteľné popo-
ludnie. Vo svojom programe 
nás vrátili do čias, ktoré si ešte 
mnohí pamätáme. Práve pri 
takejto spomienke si uvedo-
mu jeme,  akého  ve ľkého 
progresu sme svedkami . 
Veľká vďaka za prácu, ktorú 
naša Krasňanka pod vedením 
Irenky Feketeovej odvádza.   

Pred pôstom nás čaká 
fašiangové obdobie, ktoré sa 
tradične spája s plesovou 
sezónou. Mestská časť sa 
bude podieľať na organizácii 
dvoch plesov: starostovského 
a rodinného, kde Vás srdečne 
pozývam.

Ako každoročne aj toto 
adventné obdobie bude spoje-
né najmä so stretnutiami s pria-
teľmi, rodinou a susedmi na 
tradičných adventných trhoch 
na Hlavnej ulici v Košiciach.
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Dom nádeje zrekonštruovaný, pribudlo kolumbárium



ź   Príprava parlamentných 
volieb.

ź   Stretnutie s folklórnou skupi-
nou Krasňanka pri organizácii 
25. výročia založenia a účasť 
na jej galaprograme.

ź   Pracovné stretnut ie  so 
zástupcom Útvaru hlavného 
architekta ohľadom nového 
územného plánu.

ź   Stretnutie so zástupcami 
teplárenského holdingu a s 
projektantom teplovodu Ďur-
ďošík.

ź   Stretnutie s ekonomickým 
riaditeľom Východoslovenskej 
vodárenskej spoločnosti, a.s.

ź   Stretnutie s riaditeľkou ZŠ s 
MŠ sv. M. Križina.

ź P racovný  kongres 
Ministerstva investícií, regio-
nálneho rozvoja a informatizá-
cie SR s predstaviteľmi na 
komunálnej úrovni.

ź   Stretnutie so zástupcami 
J&T banky.

ź   Účasť na rokovaní komory 
miest Združenia miest a obcí 
Slovenska.

ź   Stretnutie so starostami 
malých mestských častí.

ź   Stretnutie so žiakmi FK 
Krásna v ročníkoch U11 a U13 
a s tímom mužov FK Krásna 
pri ukončení jesennej časti 
ligy.

ź   Účasť na galakoncerte veno-
vaného seniorom.

ź   Stretnut ie s r iadi teľom 
Domova sociálnych služieb 
Krásna.

ź  Účasť  na  zasadnu t í 
Regionálneho združenia 
mesta Košice.
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 Ako pr ík lad  uved iem   
obec Čaňa, ktorá  tým, že  je 
s a m o s t a t n á , p o č t o m 
obyvateľov porovnateľná s 
Krásnou má približne 4-krát 
väčší rozpočet.

Aktuálne médiami prebie-
ha diskusia o redukcii mest-
ských častí (MČ). Táto disku-
sia trvá dlhšie, ale tentoraz 
naberá  reá lne  kontúry. 
Poslanec mestského zastupi-
teľstva a zároveň starosta MČ 
Dargovských hrdinov (Furča) 
pán Babušik, zastupujúci naj-
väčší poslanecký klub v mest-
skom zastupiteľstve, plánuje 
podať na zastupiteľstve mesta 
návrh s vytvorením od 9 do 11 
obvodov, kde sa s počíta so 
zlučovaním MČ a de facto s 
likvidáciou všetkých malých 
MČ. Pár starostov veľkých MČ 
zvolalo stretnut ie, kde sa 
zúčastnilo 6 z 8 „sídliskových” 

mestských častí (bez malých 
MČ). Tam sa dohodli na zruše-
ní malých MČ. Napriek tomu, 
že veľké MČ majú niekoľko-
násobne vyššie náklady na 
prevádzku, ktoré by sa dali 
ušetriť ich zrušením, tie sa roz-
hodli alibisticky šetriť inde. 
Zaujímavý je aj fakt, že okrem 
MČ KVP väčšinu prác - služieb 
v ich častiach realizuje Mesto 
Košice. Chystajú sa teda zru-
šiť tzv. „dedinské” MČ, ktoré 
majú stáročnú históriu a k 
mestu Košice boli pričlenené 
za socializmu v 60-tych a 70-
tych rokoch minulého storočia 
bez ich súhlasu. Nastáva para-
dox - „sídliskové” MČ so 60 - 

70-ročnou históriou plánujú 
rušiť 800-ročné MČ. 

Mesto Košice do komuni-
kácií v Krásnej investuje mini-
málne, má mnohomiliónový 
invest ičný d lh .  Zánikom 
Krásnej by sa tento investičný 
dlh takmer s určitosťou ešte 
navyšoval.

Aktuálne je Krásna jednou 
z najrýchlejšie sa rozvíjajúcich 
častí na Slovensku. S takými 
zdrojmi by vedela počas jed-
nej päťročnice zrekonštruovať 
oveľa viac ciest a chodníkov, 
rozšíriť občiansku  vybave-
nosť, detské ihriská a športo-
viská. Pri samostatnosti by 
sme po dôkladnej analýze 
mohli uvažovať dokonca o 
znížení daní a poplatkov. 

Ponúkajú sa nám dve 
možnosti: zostať súčasťou 
Košíc  a  nechať  upadať 
investície a rozvoj, alebo 
zabojovať o samostatnosť!

Malé MČ už dlhodobo nie 
sú spokojné s finančným pre-
rozdelením podielových daní.

František Klik

Z diára starostu

Zanikne Krásna ako mestská časť?

Pri tvorbe rozpočtu na rok 
2023 vychádzali odborní pra-
covníci miestneho úradu z 
poznatkov, konzultácií a infor-
mácií, ktoré prebiehajú medzi 
Miestnym úradom v Krásnej a 
Magistrátom mesta Košice. 
Na jväčšou  rozpoč tovou 
položkou príjmu je totiž podiel 
z podielových daní fyzických 
osôb, ktorý pre mestskú časť 
prichádza z mesta Košice. 
Príjem sme tak predpokladali 
na úrovni 919 000 €. Z rôznych 
dôvodov pri prerozdelení tých-
to daní sa tento predpoklad 
znížil o 45 000 €. V týchto 
dňoch rezonuje v Košiciach 
in formácia o nel ichot ive j 
finančnej situácii v meste. Toto 

má za následok ďalšie zníže-
nie financií pre našu mestskú 
časť, čo odhadujeme na ďal-
ších cca 65 000 €. Voči schvá-
lenému rozpočtu to teda bude 
tvoriť výpadok na strane príj-
mov z podielových daní cca 
110  000  €  v  roku  2023 . 
Mestská časť Košice-Krásna 
chce informovať svojich oby-
vateľov, že nenesie žiadny 
podiel na zlej finančnej kondí-
cii mesta. Na výpadky v príj-
movej časti rozpočtu naša 
mestská časť reagovala efek-
tívne a včas, o čom budeme 
informovať po finančnej uzá-
vierke roka 2023.

Patrik Ivanišin, prednosta 

Na zlú finančnú 
situáciu dopláca aj 

Krásna

Starosta a poslanci miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Krásna 

Vás srdečne pozývajú na šiesty

Cena vstupenky 60 €

Rezervácia vstupeniek :  055 / 6852874,  sekretariat@kosicekrasna.sk

Na podujatí sa budú vyhotovovať fotogracké zábery, resp. audiovizuálny záznam.

Čaká na Vás:

nezabudnuteľný večer plný tanca a zábavy         
darček na prívítanie
chutné jedlo ( prípitok, predjedlo, večera, káva, polnočná večera )
zaujímavý program
                              moderátor večera : Gabriela Krestian Kuchárová

v kultúrnom dome v Krásnej
19.1.2024 o 18.00 hod.

Kultúrny dom, reštaurácia Rubín,Opátska 18, Košice-Krásna



V sobotu 30. septembra 
sa uskutočnili na celom Slo-
vensku predčasné voľby do 
Národnej rady SR. Voliť vo 
voľbách do NR SR mohli 
podľa volebného zákona 
všetci občania SR, ktorí 
dosiahli vek 18 rokov najne-
skôr v deň volieb a ktorí majú 
súčasne trvalý pobyt na Slo-
vensku. Účasť na voľbách 
bola 68,51 percenta. To zna-

mená, že zo 4 387 880 zapí-
saných voličov sa volieb 
zúčastnilo 3 006 382 voličov.

ht tps: / /vo lby.stat is t ic-
s.sk/nrsr/nrsr2023/sk/vysled-
ky_hlasovania_strany.html

V Krásnej malo možnosť 
voliť 4603 voličov rozdele-
ných do štyroch okrskov, z 
ktorých si toto právo uplatnilo 
3052 voličov. Volebná účasť v 
Krásnej tak bola podobná 
priemeru na Slovensku, a to 
66,3%. 

Najsilnejšia parlamentná 

strana v celoslovenských 
voľbách Smer-SD sa v Krás-
nej umiestnila na druhom 
mieste (17,25%).  Ak si rozo-
berieme jednotlivé okrsky, tak 
najvyššiu podporu získala vo 
volebnom okrsku č.1, a to 
20,02%. Volebným víťazom 
vo všetkých okrskoch v Krás-
nej a tým pádom aj celkovo 
bolo Progresívne Sloven-
sko (23,81%) a najviac sa mu 

darilo v okrsku č.3, kde získa-
lo 31,78%. Strana Hlas-SD 
skončila na Slovensku a aj u 
n á s  n a  t r e ť o m  m i e s t e 
(12,38%), najviac percent 
získala v okrsku č.4, a to 
14,39%. Kompletné štatistiky 
nájdete na stránke:

Parlamentné voľby 2023
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František Klik

Výsledky volieb Krásna

Krásňanská kvapka krvi 2023
V podovolenkovom obdo-

bí 21. septembra 2023 sa v 
priestoroch kaštieľa konala 
Krásňanská kvapka krvi. 
Podujat ie zorganizovala 
samospráva mestskej časti 
Košice-Krásna v spolupráci s 
miestnym spolkom SČK a 
Národnou transfúznou stani-
cou v Košiciach. Vzácnu teku-
tinu prišlo darovať 25 dobro-
voľných bezpríspevkových 
darcov, pre ktorých bolo pri-
pravené malé občerstvenie. 

Priebeh podujatia si prišli 
pozrieť deti z MŠ Pod gaštan-
mi. Trpezlivo a pozorne si 
vypočuli informácie o dôleži-
tosti a význame darcovstva, 
ktoré  im vysvetlili zamest-
nanci transfúznej stanice. 
Veríme, že z nich vyrastú naši 
budúci darcovia. Už teraz sa 
na nich tešíme :-). Všetkým 
darcom krvi, ktorí sa tohto 
podujatia zúčastnili ĎAKU-
JEME.

Miestny úrad

Pozývame na Rodinný ples 

Farnosť sv. Cyrila a Meto-
da, Kaštieľ Krásna a Mestská 
časť Košice-Krásna pripravu-
jú už 6. ročník rodinného 
plesu v Krásnej, ktorý sa 
uskutoční v kaštieli dňa 10. 
februára 2024. Rodiny s 
deťmi sa môžu aj tentokrát 
tešiť na bohatú tombolu, 
pestrý kultúrny program a 

výbornú zábavu. Do tanca 
vám zahrá hudobná skupina 
Kalap. Pre deti budú pripra-
vené rôzne aktivity, o ktoré sa 
postarajú animátori. Bližšie 
informácie budú zverejnené 
na FB stránke mestskej časti. 
Všetci ste srdečne pozvaní. 
Tešíme sa na Vás.

Silvestrovský ohňostroj
aj tento rok

Kultúrna komisia pri miest-
nom úrade a Mestská časť 
Košice-Krásna Vás aj tento 
rok pozývajú na Silvestrovský 
ohňostroj. Stánok pred kaš-
tieľom bude počas silvestrov-
skej noci otvorený od 23.00 
hod. a podávať sa v ňom 

bude nealko punč pre deti a, 
samozrejme, chýbať nebude 
ani punč pre dospelých. Ak 
nemáte program a radi by ste 
stretli svojich známych či 
kamarátov, toto bude ideálny 
priestor na rozhovory a užitie 
si koncoročného ohňostroja. 

Poďakovanie

Blížia sa Vianoce a najväčšiu radosť z nich majú vždy deti. Nie každý si však môže dovoliť kúpiť pre svoje deti hračky, ktoré 
by im urobili radosť. Naše rodinné centrum v Krásnej v spolupráci s MŠ pod gaštanmi dostalo možnosť pár detičiek obdarovať, 
a tak im v tomto predvianočnom období urobiť radosť. Podarilo sa to hlavne vďaka štedrým  ľuďom, ktorí sami od seba k nám 
doniesli hračky, knižky, či spoločenské hry. Nedá mi nespomenúť jedného z hlavných darcov, poslanca našej mestskej časti 

pána F. Klika. Všetkým úprimne v mene všetkých rodín ĎAKUJEME, pretože nie je nič krajšie ako radosť v detských očiach a 
ich šťastný smiech. 

Silvia Sladíková

Výsledky volieb Slovensko

postupujúci politický subjekt nepostupujúci politický subjektpostupujúci politický subjekt nepostupujúci politický subjekt

https://volby.statistics.sk/nrsr/nrsr2023/sk/vysledky_hlasovania_strany.html
https://volby.statistics.sk/nrsr/nrsr2023/sk/vysledky_hlasovania_strany.html
https://volby.statistics.sk/nrsr/nrsr2023/sk/vysledky_hlasovania_strany.html
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Verejné osvetlenie

O tom, že naši žiaci dosa-
hujú výborné výsledky, sved-
čia mnohé úspechy, z ktorých 
máme veľkú radosť. V súčas-
nosti na škole hľadíme do 
budúcnosti a snažíme sa 
priniesť žiakom nové príleži-
tosti pre ich osobnostný a 
odborný rast, motivovať ich 
pri výbere kariérneho smero-
vania a prakticky vychovávať 
a vzdelávať. V tomto škol-

s k o m  r o k u  n a š u  š k o l u 
navštívilo už niekoľko osob-
ností spoločenského života, 
žiaci absolvovali kurz korču-
ľovania a čaká ich kurz lyžo-
vania a plávania. Pestrú pale-
tu dopĺňajú aj rôzne projekty, 
prednášky, workshopy a 
aktivity pre žiakov a rodičov v 
slovenskom a anglickom 
školskom klube detí. V rámci 
projektu Dneperská Goes 
English sme úspešne nadvia-
zali spoluprácu s partnerskou 
základnou školou v Krakove 
v Poľsku formou pravidel-
ných online stretnutí v anglic-
kom jazyku a plánujeme aj 

výmenný poby t  ž i akov. 
Novinkou v tomto školskom 
roku je Anglický konverzačný 
klub detí s britským lektorom 
pre žiakov 2. stupňa. Našou 
snahou je dať žiakom nielen 
pevné korene, ale aj krídla 
pre úspešnú budúcnosť.

V novom školskom roku 
2023/2024 sa brány našej 
Súkromnej školy na Dneper-
skej 1 v Košiciach otvorili po 
20.-krát. Ak sa obzrieme 
späť, vidíme úspešnú cestu, 
ktorú s nami prešli stovky 

žiakov, rodičov a desiatky 
pedagógov, ktorí sa v minu-
losti podieľali a v súčasnosti 
aj podieľajú na  kvalitnom 
výchovno - vzdelávacom 
procese. 

Škola  otvorená príleži-
tostiam.

S pokorou veríme, že 
naša usilovná práca, dobré 
vzťahy, bezpečná a priateľ-
ská atmosféra prinesú opäť 
svoje ovocie. Otvárame 
dvere školy dokorán novým 
príležitostiam a výzvam, 
ktoré nás posunú vpred. 

Na národnej púti v Šaštíne 
sa schádzajú tisícky pútnikov. 
V Krásnej nás je pár desiatok, 
možno stovka, ale Patrónku 
si uctievame rovnako a rovna-
ko vyprosujeme pomoc v 
bolestiach a silu v utrpení 
každodenného života.

Už tradične na sviatok 
Sedembo les tne j  Panny 
Márie, ktorú pápež Pavol VI. 
vyhlásil v roku 1966 za hlavnú 
Patrónku Slovenska a ktorý si 
pripomíname 15. septembra, 
sa konala v Krásnej púť ku 
kaplnke pr i  100-ročnom 
dube. Veriaci sa už tradične 
stretli  pred miestnym kosto-
lom, odkiaľ pod vedením 

pána farára a pána kaplána 
pokračovali až ku kaplnke v 
lese. Bolo príjemné vidieť, 
ako spolu kráčajú mladí i 
starší, detičky i teenageri v 
družnej debate a neskôr aj v 
spoločnej modlitbe. Ku kapln-
ke, hoci s menším oneskore-
ním, došli aj veriaci z Mest-
skej časti Košice-Vyšné Opát-
ske. Po spoločných modlit-
bách a piesňach čakalo na 
účastníkov púte tak ako aj po 
minulé roky občerstvenie, 

ktoré zabezpečil miestny 
úrad a klub KDH a tak ako po 
minulé roky aj teraz ho podá-
vali manželia Matisovci.      

Silná kresťanská tradícia 
po stáročia ovplyvňovala 
spoločenské i kultúrne dianie 
na Slovensku. Od stredoveku 
cez renesanciu, totalitné 
režimy až dodnes ľudia vždy 
putovali za vierou. Silnú tradí-
ciu majú na Slovensku mari-
ánske púte napríklad v Levo-
či, Šaštíne, Ľutine, Úhornej či 
Litmanovej. Popri týchto 
miestach si ľudia vybudovali i 
vlastné malé pútnické miesta, 

tak ako napríklad aj my v Krás-
nej. 

Púť k storočnému dubu

Oslavujeme 20 rokov

Hodinová škôlka Mravček na Pollovej otvorená
V septembri sa otvoril 

nový detský kútik - hodinová 
škôlka Mravček na Pollovej 
ulici v Krásnej. Deti sme 
privítali v domácom prostre-
dí, v rodinnom dome s krás-
nym ihriskom. Detský kútik 
ponúka pre rodičov hodino-
vé stráženie detí v prípade, 
ak si potrebujete vybaviť 

lekára alebo si len dopriať 
trochu času pre seba. Tak-
tiež sme pre deti pripravili 
pravidelné edukačné opa-
trovanie s kvalifikovaným 
pedagogickým personálom, 
kde si osvoja tvorivé, hudob-
né aj pohybové činnosti, 
naučia sa po anglicky hravou 
formou a získajú prvý kon-

takt s kolektívom. Nechýba 
ani kreatívne hranie s mon-
tessori prvkami a tvorivé 
dielne pre väčšie deti. Kurzy, 
ktoré sme otvorili pre deti, sú 
pre rôzne vekové kategórie a 
veríme, že si tu každé dieťa 
nájde to svoje. Pre skupinu 
mamičiek s deťmi je pripra-
vená herňa, kde nájdu bez-

pečný priestor na hranie pre 
svoje deti a zároveň aj mies-
to pre seba, kde si môžu 
oddýchnuť a porozprávať sa 
pri dobrej kávičke. Ďalšie 
informácie nájdete na našej 
FB stránke Hodinová škôlka 
Mravček – detský kútik alebo 
sa informujte mailom: hodi-
novaskolka.ke@gmail.com

Patrik Gordoň

    Peter Ferenčák,
riaditeľ ZŠ Dneperská

mailto:hodinovaskolka.ke@gmail.com
mailto:hodinovaskolka.ke@gmail.com
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Jubilejný večer s Krasňankou

Folklórna skupina Beľan-
ka vznikla v roku 1985 a 
odvtedy má za sebou roky 
regionálneho, celoslovenské-
ho, ale aj medzinárodného 
pôsobenia, pri ktorom hrdo 
reprezentovala náš folklór 
nielen na Slovensku, ale aj v 
Rusku, Rumunsku a v Maďar-
sku. Beľanka interpretuje 
vlastnú ľudovú tvorbu. Pred-
stavili sa pásmom „Hrabanie 
na lúkach“.

FS FURMAŇE vznikla v 
auguste 2005. Vo svojom 
repertoári majú nielen piesne 
zo Zemplína, ale aj z iných 
regiónov, a to šarišské, rusín-
ske,  goralské.  Furmaňe 
absolvovali množstvo vystú-
pení na Slovensku aj v okoli-
tých krajinách.

Folklórna skupina Škvar-
kare vznikla koncom roka 
2008 z iniciatívy Tomáša 
Ondruša. Pomenovanie sku-
piny vychádza z tradície, 
podľa ktorej obyvateľov vtedy 
ešte obce Košická Nová Ves 
prezývali Škvarkarmi, keďže 
sa venovali spracovávaniu 
ošípaných a produkcii mäso-
vých výrobkov – a teda aj 
škvariek. Škvarkare spraco-
vávajú dosiaľ neznámy mate-
riál, ktorý bližšie vytvára obraz 

o ľudovej kultúre Abova. 
Repertoár preto tvoria najmä 
piesne a tance z Košickej 
Novej Vsi, ale aj z Bidoviec, 
Ďurkova i Košickej Polianky. 
Zatancovali čardáš z Ďurko-
va. Ženy tancovali karičku a 
zaspievali pesničky.

Pred nami je adventný 
čas. Pripravujeme program 
na  Vianočnú  bes iedku . 
Zaznejú v nej vianočné vinše, 
pesničky a texty básní k Via-
nociam. Absolvovali sme 
vystúpenia na Hlavnej ulici 
pod názvom Vianočný darček 
z Krásnej a o pár dní neskôr 
pred kaštieľom. Tretie vystú-
penie bude 26. decembra 
2023, t.j. v utorok  na sviatok 
sv. Štefana v rímskokatolíc-
kom kostole v Krásnej o 15-tej 
hodine. Rok ukončíme v 
Košickej Belej 30. decembra 
2023, kde sa stretnú súbory z 
blízkeho okolia a pozvaní 
hostia. 

Súbor Krasňanka chce na 
konci roka 2023 zaželať všet-
kým ľuďom dobrej vôle len to 
najlepšie, lásku v srdci, pokoj 
v duši a úctu človeka k člove-
ku. Pozývame milovníkov 
folklóru do našich radov – ak 
máš rád spev a tanec, tak sa k 
nám pridaj. Tešíme sa na 
stretnutie s vami.

Celý slávnostný večer sa 
niesol v duchu pohody a bol 
plný zážitkov z vystúpenia 
ľudových súborov. V krásnych 
krojoch sa predstavili súbory z 
Košickej Belej, Košickej Novej 
Vsi, Furmaňe z Trebišova a 

ženy z Vyšnej Hutky. Slovom 
nás sprevádzala Diana Grej-
táková a stručne informovala 
o našich hosťoch. Najbližšou 
FS, s ktorou Krasňanka spo-
lupracuje, je FS Hutčanka, 
ktorá vznikla v roku 2001 v 
obci Vyšná Hutka. Má 12 čle-
niek a na akordeóne ich spre-
vádza Vie rka  Nagyová. 
Zaspievali pesničky z nášho 
kraja a pridali krásnu hudobnú 
vsuvku jubilujúcemu súboru.

V sobotu 21. októbra 2023 
sme oslávili 25 rokov dedin-
skej folklórnej skupiny Kras-
ňanka spevom, tancom a 
slovom. DFS Krasňanka 
vznikla v roku 1998. Jej sna-
hou je uchovať piesne, zvyky, 
obyčaje a tradície z Krásnej a 
jej okolia. Ženy boli prvé, ktoré 
prinášali pesničky a začali sa 
tvoriť pásma. Piesne sa zapi-
sovali do spevníka, ktorý sa 

neskôr využíval na vystúpe-
niach. Potom sa k nám pridali 
chlapi a po roku fungovania sa 
natočila „Svadba v Krásnej“. 
Postupne sa nahrali ďalšie 
pásma zo života ľudí v Krás-
nej. Muži zaspievali pesničky, 

ktoré sú im blízke a radi ich 
spievajú. Ženy sa predstavili s 
pásmom „Prestávka na bulga-
rii“. Bulgaria sa v minulosti 
hovorilo družstvu – zeleninár-
stvu, kde sa pestovala zeleni-
na. Bola to väčšinou jediná 
pracovná príležitosť pre ženy 
z Krásnej nad Hornádom a z 
blízkeho okolia. Ženy si počas 
prestávky krátili čas spevom, 
hovoreným slovom a tancom.

  

Gazdovi, gazdiňi v tej hviľi, 
žeby še s nami v jedno poceši-
li. Idzeme zdaľeka, novinu 
vam ňešeme, že še nam 
narodzel Kristus Pán v Betle-
me.

 Ščesce, zdrave, pokoj sva-
tý,vinšujeme vám rok bohatý. 

Irena Feketeová

Imunita je dôležitá
Mnoho ľudí si chladnejšie 

obdobie spája s rôznymi ocho-
reniami, predovšetkým s 
prechladnutím a chrípkou. 
Prešli sme si epidémiou, na 
ktorú len tak nezabudneme, 
keď sa k chrípke pridal aj 
Covid-19. Je to respiračné 
ochorenie, s ktorým sa dá 
bojovať tak ako aj s chrípkou. 
Ľudia si často zamieňajú 
Covid-19 s chrípkou, keďže 
ten je už zaradený medzi 
klasické respiračné ochore-
nia. Dôležité je zaradiť do 

jedálnička rôzne vitamíny, 
buď v podobe zeleniny či ovo-
cia, alebo vo forme tabliet. 
Hlavné sú vitamín C, B1, B2, 
D, z minerálov najmä selén a 
zinok. Dôležitou súčasťou 
jedálnička sú tzv. prírodné 
antibiotiká v podobe cesnaku, 
rakytníka, cibule či zázvoru 
podporujúce imunitu, keďže 
imunita je v tomto ročnom 
období veľmi dôležitá. Pripo-
menutie dezinfekcie rúk a 
nosenie rúška pri respirač-
nom ochorení je určite na 

mieste. Chránime nielen 
seba, ale aj ostatných. 

 Samozrejme, nemožno 
opomenúť aj domáce babički-
ne recepty, ktoré majú v jedál-
ničku určite svoje miesto.

 Poznáme veľa druhov 
sirupov, extraktov či mastí na 
prevenciu respiračných ocho-
rení aj na uvoľnenie dýcha-
cích ciest. 

Pre silnejšiu imunitu je 
dôležité dodržiavať t ieto 
základné pravidlá:       

Nefajčiť

Otužovať sa

Umývať a dezinfikovať ruky 

Dostatok spánku 

 Cvičenie, prechádzka

Oblečenie primerane vonkajšej

teplote

 Dostatočný príjem tekutín

 Pravidelné vetranie  

  

Ľubica Jevičová



Pôvodná strecha Strecha po rekonštrukcii
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Dom nádeje zrekonštruovaný

Celkové investície stavby 
po vyfaktúrovaní a uhradení 
všetkých záväzkov prognózu-
jeme na úrovni cca 285 000 € 
s DPH. Počas zimy máme 
ambíciu pripraviť všetky pod-
klady pre zvládnutie kolau-
dačného konania, a tak ukon-
čiť aj tento nevyhnutný pro-
ces, ktorý je súčasťou stavby 
a stavebného konania.

Pokiaľ to umožní rozpočet 
MČ Košice-Krásna, v ďalšej 
etape plánujeme rekonštruk-
ciu prístupovej cesty od brány 

areálu cintorína po samotný 
Dom nádeje. Tá vyústi do 
novovybudovaného chodníka 
situovaného pozdĺž jeho tech-
nickej časti. Terénne úpravy 
umožnia dobudovať osvetle-
nie, odstránime staré neeste-
tické lavičky a výsadbou 
skrášlime okolie.

Od 1. novembra 2023 sme 
opäť sfunkčnili prevádzku 
Domu nádeje. Prešiel kom-
plexnou rekonštrukciou, kto-
rej systematická príprava 
začala už digitalizovaním 
jestvujúcej projektovej doku-
mentácie v roku 2020. V roku 
2021 sme pripravili projektovú 
dokumentáciu a vizualizáciu a 
v roku 2022 sme realizovali 
verejné obstarávanie a podpí-
sali zmluvu. Po získaní právo-
platného stavebného povole-
nia sme začali tento rok so 
samotnou rekonštrukciou, 
konkrétne búracími, staveb-
nými a elektroinštalatérskymi 
prácami. Zároveň sme inšta-

lovali vzduchotechniku, ozvu-
čenie a doplnili nové umelec-
ké dielo. Čiastočne sme upra-
vili terén a estetizovali okolie. 
Vytvorili sme ďalší prestreše-
ný priestor, ku ktorému sme 
pripojili kolumbáriovú stenu.

Rekonštruované boli soci-
álne zariadenia, priestor 
rozlúčky so zosnulým, obrad-
ná sieň, vstup, fasáda, stre-
cha, podlahy, stropy, elektric-
ké rozvody. Bol vymenený 
hlavný prívod vody a vodo-
vodné rozvody v sociálnych 
zariadeniach a technickej 
časti budovy. Súčasné normy 
spĺňajú aj hlavná domová 
skriňa, ktorá je umiestnená na 

hranici pozemku v zmysle 
požiadaviek distribučnej spo-
ločnosti a jednotlivé rozvodné 
skrine pri a v budove. 

Som presvedčený, že 
súčasný stav Domu nádeje 
spĺňa všetky potreby obyvate-
ľov našej mestskej časti. Je to 
dôstojný stánok pre rozlúčku 
so zosnulými a všetci Krásňa-
nia môžu byť a budú na túto 
stavbu hrdí.

Pôvodná bočná stena

Patrik Ivanišin,
prednosta

Bočná stena po rekonštrukcii

Pôvodný pohľad spredu Pohľad spredu po rekonštrukcii
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Kolumbárium
Kolobeh života je nezasta-

viteľný. Každú chvíľu niekto 
na svet prichádza a niekto z 
neho odchádza. Strata blízke-
ho človeka je vždy bolestivá. 
Po rozlúčke chceme uložiť 
pozostatky alebo popol na 
miesto, kde budeme môcť 
chodiť spomínať. Z dôvodu 
vyššieho množstva kremácií 
sme na našom cintoríne pri 
novembrovej rekonštrukcii 
Domu nádeje úspešne ukon-
či l i  aj  výstavbu nového, 
moderného kolumbária. To je 
s Domom nádeje navzájom 
prepojené a jeho začiatok 
zdobí socha sv. Jána Nepo-
muckého.

Na decembrovom miest-
nom zastupiteľstve poslanci 
po ukončení pripomienkové-
ho konania prerokovali nové 

VZN o pohrebníctve, ktoré je 
doplnené práve o nové  druhy 
nájmu urnových miest, dĺžky 
nájomných dôb a ceny za 
nájom urnových miest v 
kolumbáriu, príp. uloženie 
urien do zeme. Táto služba 
bude k dispozícii našim obča-
nom od 1. 1. 2024.

Kolumbáriá predstavujú v 
súčasnosti najmodernejší 
spôsob pochovávania. Priná-
šajú nový pohľad na spôsob 
uctievania si svojich blízkych 
zosnulých. Sú ideálnym rieše-
n ím  p rob lému  n ie l en  s 
nedostatkom miest pre klasic-
ké a urnové pomníky, ale 
predstavujú aj mimoriadne 

trvácne a bezúdržbové rieše-
nie. Ich veľkou výhodou pre 
pozostalých je najmä ekono-
mická stránka. Prenajatie 
schránky v urnovej stene je 
podstatne lacnejš ie ako 
náklady na výrobu samostat-
ného pomníka s prenajatím 
miesta. 

Každý zosnulý si zaslúži 

dôstojné miesto odpočinku, a 
tak nám len ostáva veriť, že 
novým kolumbáriom a rekon-
štrukciou Domu nádeje sa 
mestskej časti podarilo vytvo-
riť dôstojný a pokojný priestor 
na uloženie ostatkov a zacho-
vanie pamiatky zosnulých.

V našom novom kolumbá-
riu máme k dispozícii celkovo 
84 miest na uchovávanie 
úradných pohrebných urien. V 
novovzniknutej urnovej stene 
sa nachádza 28 urnových 
schránok umiestnených v 3 
radoch pod sebou. Do každej 
schránky je možné uložiť 
celkovo 8 úradných urien. 
Kolumbárium má vopred 
definované štandardy dizaj-
nu. Už k určenej čiernej farbe 
epitafu je možné vybrať si typ, 
veľkosť a farbu písma, ako aj 
jeho rozmiestnenie.

Gabriela Šimonovičová

Kolumbárium
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novovzniknutej urnovej stene 
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Na exkurzii KOSITU bola 
pre deti pripravená prehliadka 
vonkajšieho areálu, prezentá-
cia a envirohra, kde sa deti 
oboznámili s možnosťami a 
potrebou triedenia odpadu. 
Veľký zážitok mali z kabíny 

žeriavnikov na 7. poschodí, 
kde mohli pozorovať žeriavni-
kov pri práci. Zažili neopako-
vateľnú skúsenosť a získali 
cenné informácie o triedení 
odpadu. Deti sa najbližšie môžu 

tešiť na Mikuláša, Jasličkovú 
slávnosť a ďalšie zaujímavé 
aktivity a podujatia.

Ďalšou aktivitou bola pred-
náška policajných psovodov 
so svojimi psíkmi, ktorá u detí 
zožala veľký úspech. 

V materskej škole sv. 
Marka Križina kúzlime v škol-
skom roku 2023/24 množstvo 
zaujímavých aktivít, podujatí 
a krásnych zážitkov. Trieda 
predškolákov odštartovala  
nový školský rok predplavec-
kým výcvikom po prvýkrát vo 
FUN – Malá Ida. Okrem zvlád-
nutia základných plaveckých 
návykov, prekonávania stra-

chu z vody hravou formou 
zažili kopec zábavy a z kurzu 
si odniesli krásne nezabudnu-
teľné  zážitky. 

V našich životoch majú 
starí rodičia veľmi dôležitú 
úlohu, preto pri tejto príležitos-
ti si v mesiaci október, mesiaci 
úcty k starším, pripravili pro-
gram a darčeky pre starých 
rodičov ako prejav lásky, úcty 

a vďaky za ich starostlivosť a 
podporu. Októbrový týždeň 
sme si spríjemnili čítaním 
rozprávky starými rodičmi, za 
čo im patrí veľká vďaka.

Svetový deň zdravej výži-
vy si každoročne naša mater-
ská škola pripomína veselými 
poučnými  aktivitami pre uve-
domovanie si jej významu pre 
naše zdravie. Ďakujeme 
našim mamičkám za prípravu 
pestrých a zdravých dobrôt 
pre deti. 

Ujo Ľubo deti zabavil roz-
právkou „O veľkej repe“. 
Usmievanka obohatila deti 
náučným predstavením „Štyri 
ročné obdobia“.

8

,,Deti vidia kúzla, pretože ich hľadajú“

Mária Banduričová,
učiteľka MŠ   

Na základe iniciatívy Slo-
venského výboru Svetovej 
organizácie pre predškolskú 
výchovu OMEP Slovensko 
vznikla myšlienka usporiadať 
Deň materských škôl na Slo-
vensku. Tento významný deň 
nielen pre materské školy, ale 
aj pre náš štát, sa každoročne 
organizuje 4. novembra. 

Práve 4. novembra 1829 gróf-
ka Mária Terézia Brunswicko-
vá otvorila na Slovensku prvú 
detskú opatrovňu. V tento deň 
sa organizujú na Slovensku 
celonárodné aj lokálne aktivi-
ty, ktoré sprevádzajú a podpo-
rujú myšlienku Dňa mater-
ských škôl na Slovensku. Aj 
naša materská škola sa zapo-

jila do týchto osláv. Rozhodli 
sme sa využiť na to dominantu 
a hlavný symbol našej mater-
skej školy, a to gaštany. Aká 
by bola jeseň bez gaštanov? 
Kto by si nechal ujsť každo-
ročný rituál, kedy natešené 
deti pobehujú pod stromami a 
hoci im už nazbierané gašta-
ny vypadávajú z vrecka či 
tašky, majú pocit, že ich je 
stále málo? Medzi človekom a 
prírodou prebieha nepretržitá 
interakcia, ktorá má veľký 
význam - človek prírodu nie-
len pretvára, ale aj ona člove-
ka. To znamená, že aj deti 
postupne chápu význam prí-
rody pre život človeka a vytvá-
rajú si k nej silný citový vzťah. 
Zároveň s množstvom kreati-
vity a nadšenia dokážu využí-
vať dary, ktoré nám príroda 
ponúka. V našej materskej 
škole sme si tieto oslavy upra-
vili trošku po svojom a zaují-
mavým akciám sme sa veno-
vali nielen v tento deň, ale aj v 
priebehu celého týždňa. 
Odštartovali sme spoločnou 
prácou detí s rodičmi - deti 
vytvárali nádherné tekvicové 
výrobky, ktoré sme predstavili 
na spoločnej výstavke. Pokra-

čovali sme jabĺčkovým dňom 
či prehliadkou  zdravej výživy 
spojenou s ochutnávkou. 
Naše najmenšie detičky - 
žabky - využívali nazbierané 
gaštany na zaujímavé tvore-
nie. Deti strednej triedy - včiel-
ky - využívali nazbierané prí-
rodniny na rozvíjanie mate-
matickej predstavivosti a 
prípravkári - slniečka - využí-
vali gaštany na rozvoj grafo-
motorických zručností. Celú 
túto akciu sme zakončili krás-
nou jesennou prechádzkou, 
kde sme spoznávali a pome-
novali známe stromy, kríky, 
plody jesene a pripomenuli 
sme si aj dôležitosť ochrany 
prírody. Zavŕšením týchto 
osláv bolo nádherné divadel-
né predstavenie divadielka 
Neón. Týmto sa však množ-
stvo zaujímavých akcií pre 
naše detičky nekončí, ale 
práve naopak. Verím, že sme 
naplnili odkaz grófky Brun-
swickovej: „Tieto malé deti sa 
tak vyučujú, že ani nevedia, 
že sa učili, a celý čas trávia 
tak, že si myslia, že sa len 
hrali.“

Deň materských škôl na Slovensku v MŠ pod gaštanmi

Renáta Bačová,
riaditeľka MŠ pod gaštanmi 

(Ch.Moore)
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Samospráva Klubu senio-
rov Krásna zorganizovala pre 
vyšší záujem seniorov v sep-
tembri jednodňový poznáva-
cí výlet autobusom na Duklu 
s prehliadkou mesta  Svid-

ník. Naše seniorky vo veku 67 
- 80 rokov sa v októbri zúčast-
nili celodennej prehliadky 
historických pamiatok mest-
skej časti Košice-Ťahanovce, 
ktorú zorganizovala Rada 
seniorov mesta Košice a 
Ťahanovce.  

Primátor mesta Košice 
Jaroslav Polaček v spolupráci 
s Radou seniorov mesta Koši-
ce zorganizovali pre košic-
kých seniorov dve kultúrne 
akcie v Spoločenskom paviló-
ne v Košiciach, na ktorých sa 
zúčastnili naši členovia vo 
veku 67 - 83 rokov. Prvým bol 
októbrový galaprogram s 
názvom Vám z úprimného 
srdca k mesiacu úcty k star-
ším s humoristom Vilom Kal-
manom a druhým Novem-

brový bál s občerstvením a s 
tanečnou hudbou v podaní 
skupiny Tennessee. 

Zregenerovať svoje telo 
na vlastné náklady sa rozhod-
li 12 seniori v septembri v 
kúpeľoch Piešťany, v októbri 
trojdňovým pobytom vo 
Vysokých Tat rách  a  v 
novembri v kúpeľoch Brus-
no. 

Úspešnou akciou bolo 
Jesenné športové popolud-
nie pri guláši v športovom 
areáli za miestnym úradom v 
Krásnej s posedením v altán-
ku. Seniori medzi sebou súťa-

žili v štyroch disciplínach: kop 
do bránky, hod do basketbalo-
vého koša, petang a hod lop-
tičkou na cieľ. Traja najúspeš-
nejší boli odmenení sladkos-
ťou a všetci prí tomní si 
pochutnali na guľáši, ktorý 
varil náš člen Laco Matoušek. 

Olympiády seniorov 
Jeseň 2023 sa 10. októbra 

2023 v športovom areáli 
zúčastnilo 5 našich členov vo 
veku 71 - 79 rokov. Súťažili v 
športových disciplínach: kop 
do bránky, hod guľou - ruské 
kolky, strela f lorbalovou 
hokejkou do bránky a hod 
loptičkou na cieľ.

V Klube seniorov Krásna 
sú aktívni členovia, ktorí sa 
zúčastňujú na všetkých orga-
nizovaných akciách a nie sú 
obmedzovaní svojím vyso-
kým vekom.

Naši členovia si každé dva 
týždne od septembra do 
decembra pozreli filmové 
novinky v kine Úsmev v 
Košiciach.  Za organizované 
akcie pre členov Klubu senio-
rov Krásna a za účasť našich 
aktívnych členov na akciách 
organizovaných Radou seni-
orov mesta Košice náš Klub 
seniorov Krásna získal už 
tretie ocenenie KLUB ROKA 
2023. Rada seniorov mesta 
Košice na návrh Klubu senio-
rov Krásna ocenila titulom 
senior–veterán v roku 2023 
našich členov Annu Horňá-
kovú (83 r.) a Michala Taká-
ča (78 r.) za dlhoročnú aktív-
nu činnosť v Klube seniorov 
Krásna.

Vek je len číslo

 Alžbeta Bugošová

Nenápadný dar života

František Sokyra,
kaplán

Pozývam nás vnímať 
sviatky Narodenia Pána ako 
sviatky radosti. Nie tej reklam-
nej, prchavej a povrchnej, 
ktorú ponúka kultúrny či medi-
álny svet. Ale tej radosti, ktorú 
ponúka „Betlehemské tajom-
stvo”.

Avšak čas Vianoc, ktorý je 
pred nami, by pre nás nemal 
byť iba o zhone pri nakupova-
ní darčekov, o vonkajšom 
pozlátku a lebo svetskej 
radosti, ale o radosti, ktorá 
prichádza nenápadne, nenú-

tene, ktorá chce vstúpiť do 
srdca človeka!

Milí čitatelia, každý rok 
prichádza čas, ktorý nás v 
supermarketoch, obchodných 
centrách či na vianočných 
trhoch vie strhnúť svojou 
atmosférou. Je to čas sprevá-
dzaný adventnými či vianoč-
nými piesňami, a to nie raz aj v 
riadnom predstihu. Z nás sa 
často stávajú pasívni poslu-
cháči, ale aj aktívni kupci, ktorí 
sa nechávajú pohltiť zdanlivo 
neškodnou „reklamou”.

Čas radosti z Daru života.
Milí čitatelia, aby človek 

spravil dobrý a užitočný 
nákup, je dôležité popremýš-
ľať a azda aj napísať si to, čo 
potrebuje, aby pripravený 
vstúpil do obchodu. To isté v 
prenesenom význame slova 
platí aj o čase Vianoc, ak ho 
chceme žiť v radosti rodinné-

ho a priateľského spoločen-
stva - nemali by sme podceniť 
prípravu, teda s múdrosťou 
využiť adventné chvíle na 
stíšenie sa, premýšľanie, aby 
potom Vianoce vniesli do 
srdca nás i našich milovaných 
pokoj a radosť jeden z druhé-
ho. Prajem nám všetkým, aby 
sme sa nenechali v tomto 
čase zlákať atmosférou a 
nedali priestor uponáhľanosti, 
ale aby sme už teraz pripravo-
vali svoje životy na prijatie 
toho „najnepatrnejšieho” Daru 
Vianoc, ktorý sa chce „ukryť” v 
srdci každého jedného z nás.

N e c h  L á s k a ,  P o k o j , 
Radosť sú tým darom Vianoc 
pre všetkých nás v  Betlehem-

skom Dieťati.
Vyprosujem Vám pokojné 

a Bohom požehnané dni 
adventného času a Vianoc +.  

Kaplán František
oslávil 30 rokov



V poslednom kole sme za 
upršaného počasia cestovali 
za súperom Považská Sokoľ, 
kde sme očakávali veľmi 
ťažký zápas. Považská Sokoľ 
dokázala ako jediná poraziť 
lídra FK Šaca v doterajšom 
priebehu. Chalani sa však 
súpera nezľakli a ťažili hlavne 
z výborného prvého polčasu, 
keď ukázali kvalitu a bojov-
nosť. Víťazstvo 4:3 znamena-
lo, že naše mužstvo prezimu-
je na 2. mieste. Stále sme 
však v hre o prvenstvo, keď na 
FK Šaca strácame 6 bodov. 
Som veľmi rád, že ťažíme 
hlavne z výbornej spolupráce 
s U11 a s trénerom Marekom 
Beregsászim.

V zápase 4. kola sme si 
poradili s húževnatou FK 
Považská Sokoľ, v anglickom 
počasí naša bojovnosť a chce-
nie rozhodlo o tesnej výhre 
3:2. Chlapci sa dostali na 
víťaznú vlnu, keď v ďalších 
kolách zaznamenali víťaz-
stvá, najprv proti ŠK Pyramí-
da Košice 3:0 a doma proti 
rivalovi z FK Galaktik B 5:2. V 
rámci 8. kola prišiel zápas 
proti Slávii TU, kde sme chceli 
odčiniť našu prehru z úvodu 
súťaže. Žiaľ, v tomto zápase 
sme doslova vyhoreli v kon-

covke, keď sme nedokázali 
využiť množstvo šancí a pre-
hrali 0:3. Bol to veľmi nešťast-
ný zápas z našej strany, ale v 
ďalšom kole sa opäť ukázala 
sila mužstva a na ihrisku FA 
Benecol B sme po jedinom 
presnom zásahu Brugoša z 
13. min. vyhrali najtesnejším 
rozdielom 1:0. Do konca 
jesennej časti nám zostávali 
posledné dve kolá, a to proti 
l ídrovi  tabuľky a druhej 
Považskej Sokoľ.

Počas zimnej prestávky je 
pred nami ale veľa práce, 
halová sezóna, prípravné 
zápasy, turnaje... Rozhodne 
nehodláme zaspať na vavrí-
noch.

Mužstvo mladších žiakov 
(U13) po sezóne 2022/2023 
ukončilo spoluprácu s Janoč-
ko Academy a do novej sezó-
ny 2023/2024 vstúpilo ako 
účastník IV. ligy ObFZ KE- 
okolie. Zamerali sme sa hlav-
ne na výchovu našich odcho-
vancov, ktorí koncepčnou 
prácou prejdú do vyšších 
kategórií. 

Pred zápasom s FK Šaca 
nás oslabili absencie počas 
„dušičkového" obdobia, keď 
nám vypadla takmer celá 
obrana. Ani to ale neodradilo 
chlapcov a po polčase sme 
vyhrávali 2:0. V druhom pol-
čase sa naplno prejavila kvali-
ta súpera, keď využil naše 
zaváhania a vyrovnal stav 
stretnutia na konečných 2:2. 
Predvedenú hru našich chlap-
cov v oklieštenej zostave 
ocenili aj fanúšikovia po zápa-
se. Treba podotknúť, že do 
mužstva sa výborne aklimati-
zovali ťahúni z U11, ktorí zvý-

šili kvalitu a patrili medzi naj-
lepších hráčov na ihrisku.

Kvôli obmene hráčskeho 
kádra a značným absenciám, 
keďže súťaž začala počas 
dovolenkovej sezóny, bol pre 
chlapcov štart do novej sezó-
ny náročný. Hneď na úvod 
sme na ihrisku súpera pod-
ľahli Slávii TU 5:0. Zároveň sa 
ukázal fakt, že táto súťaž 
bude náročná a veľmi vyrov-
naná. V druhom kole sme 
hostili na domácom ihrisku 
Benecol Košice B a v tomto 
zápase sme si po výhre 7:1 
pripísali prvé tri body do tabuľ-
ky. Chlapci zahodili za hlavy 
neúspešný prvý zápas a 
zostavu doplnili absentujúci 
hráči.

V ďalšom zápase sme 

cestovali do Šace k lídrovi 
tabuľky, kde sme dokázali 
kvalitnému súperovi vzdoro-
vať až do konca zápasu, keď 
prišla nešťastná malá domov. 
Súper naše zaváhanie z 
nariadeného nepriameho 
kopu využil a pripravil nám 
druhú prehru v sezóne. Po nie 
príliš oslnivom začiatku novej 
sezóny chlapci nesklonili 
hlavy. V tréningovom procese 
bolo vidieť nasadenie a túžbu 
zvrátiť tieto výsledky a nasta-
viť víťaznú mentalitu.

U13 zimuje na druhej priečke

10

Matúš Gordoň,
tréner U13
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Z pohľadu umiestnenia 
po jesennej časti je teda 

všetko otvorené. Dôležitejší-
mi kritériami sú ale kontinuál-
ny rozvoj futbalových schop-
ností detí a pohoda v tíme.

Odohratá jesenná časť 
súťaže ukázala, že v Krásnej 
máme kopu talentovaných 
detí, ktoré sa dokážu presa-
diť v súbojoch proti svojim 
rovesníkom, a teda, že sa 
nemusíme obávať o budúc-
nosť futbalu v Krásnej. V 
tíme prípravky U11 máme 
momentálne 20 detí, z toho 2 
dievčatá. Vekovo je zloženie 
pestré. Po skončení sezóny 
v júni však skončí v tíme pres-
ne polovica (10 detí) z dôvo-
du dovŕšenia vekovej hrani-
ce. Je to však prirodzený jav 
pre túto vekovú kategóriu. 
Jedni odchádzajú a veríme, 
že iní k nám prídu. 

V jesennej čast i sme 
odohrali 8 zápasov a až do 
posledného kola sme mohli 
hrdo hovoriť, že sme nepre-
hrali ani jeden. Dokonca ani s 

lídrom súťaže. Až v posled-
nom kole sme našli premoži-
teľa, a prehrali sme s našim 
tradičným súperom z Budi-
míra. Budeme zimovať na 
treťom mieste, iba s trojbo-
dovou stratou na prvú Šacu.

V zimných mesiacoch 
trénujeme iba raz týždenne v 
školskej telocvični. Od mar-
ca, podľa počasia, by sme 
začali trénovať 2x týždenne 
a prvý jarný súťažný zápas 
hráme doma proti Kysaku v 
prvú aprílovú sobotu.

A to je, myslím, v našom 
klube zabezpečené. Tí, ktorí 
dosiahli určitý stupeň rozvo-
ja, sú už aj teraz platnými 
hráčmi v našej U13-ke. Nebu-

dem všetkých menovať, ale 
je ich viac ako prstov na jed-
nej ruke. Najlepším strelcom 
v celej našej súťaži je Leo-
nard Mátray s 22 gólmi. 
Výborným futbalistom však 
nemusí byť iba strelec, čo 
potv rdzu jú A lex Bača a 
Michal Handza. Bez ich 
nahrávok a bojovnosti, ale aj 
gólov, by sme nevyhrávali 
tak ľahko. Avšak všetci , 
chlapci aj dievčatá, ktorí 
obetujú svoj čas a úsilie, či už 
na tréningoch alebo v zápa-
soch, pre tím aj pre seba, si 
zaslúžia moje poďakovanie 
za výkony a povzbudenie do 
budúcna. 

Koniec ka lendárneho 
roka znamená aj pre našich 
najmenších futbalistov z 
prípravky FK Krásna U11 čas 
bilancovania.

Prípravka U11 robí radosť

Marek Beregsászi,
tréner U11

Futbalové kategórie U11 a 
U13 ukončili 3. novembra 
jesennú časť, a tak sme v 

tento deň mohli bilancovať v 
priestoroch kaštieľa. Mládež-
níci nám robia radosť, veď 
kategória do 11 rokov je na 
treťom mieste a kategória do 
13 rokov dokonca druhá. 
Každým zápasom je v ich hre 
vidieť väčší a väčší progres. 
Deťom, ale aj rodičom sa za 
ich podporu  poďakoval sta-
rosta Peter Tomko a taktiež 
obaja tréneri Matúš Gordoň a 
Marek Beregsászi. Pre deti 
bola pripravená pizza, ktorú 
sponzorsky zabezpeči la 
Caméllia. 

Nesmeli chýbať rôzne 
slané pochúťky,  pečené 
lekvárové buchty, rôzne druhy 
nealko nápojov a takmer 10 
kg torta s futbalovou temati-
kou od Márie Horváthovej. 
Viacerí rodičia doplnili reper-

toár aj o rôzne pochutiny, a tak 
si všetci hostia mohli pochut-
nať na dobrotách od výmyslu 
sveta. 

Už tradičnou udalosťou pri 
našich futbalových kategóri-
ách je koncoročné posedenie, 
kde sú pozvané naše mladé 
futbalové talenty spolu s 

rodičmi. Toto stretnutie orga-
nizuje naša mestská časť v 
spolupráci s futbalovým klu-
bom FK Krásna.

Ďakujeme deťom za ener-
giu a čas, ktorý venujú futbalu, 
lebo šport je tá najlepšia 
investícia do zdravia, prináša 

množstvo kamarátstiev, zážit-
kov, ale aj disciplínu a zodpo-
vednosť. Poďakovanie patrí aj 
rodičom za ich fanúšikovskú 
podporu ratolestí a za ich čas 
venovaný krásnemu športu 
menom futbal.

Rozlúčka so sezónou pre našich mladých futbalistov

František Klik



Elektrina:

volať Mestskú políciu 159.
Ak je niekde uhynuté zviera,

0800 101 777 (poruchy 
verejného osvetlenia, výtlky, 
nelegálne skládky a pod.)
Asanačná služba:

Bezplatná linka MČ Košice -
Krásna: 

055 / 7952 777 - call centrum,   
055 / 7952 420 - poruchy

0850 111 727 (www. spp.sk)  
Voda (VVS): 

0800 123 332 (www.vse.sk)
Plyn: 

Koľko nás je?  

Jana  Vargová

Narodilo sa 40 detí a zomrelo 
23 občanov. 

V me s i a c i  d e ce mb e r b o l 
ce lkový počet obyvateľov 
6455. Od začiatku roka sa do 
n a š e j  m e s t s k e j  č a s t i 
prisťahovalo 68 obyvateľov.

Dôležité kontakty
a informácie: 

Na jeseň je potrebné zabudnúť
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Pri toľkých negatívnych 
veciach je však potrebné 
spomenúť aj tie kladné. Na 
koncoročnom posedení a 

hodnotení sezóny sa hráči 
zhodli, že to v jarnej časti 
chcú zmeniť. Chceme sa 
poďakovať zdravému jadru 
hráčov, ktor í pravidelne 
chodili na zápasy aj na tré-
ningové jednotky, pretože 
bez nich by už nebolo čo 
hodnotiť. Na stretnutí pano-
vala zhoda na posi lnení 
mužstva, keďže aj sami hráči 
uznal i , že t ím potrebuje 
zmenu k lepšiemu na kaž-
dom poste. V kádri musí byť 
vyššia konkurencia a na 
zápasoch musí mať klub na 
lavičke hráčov, ktorí prinesú 
počas zápasu pot rebnú 
energiu a kvalitu. Veríme, že 
sa FK Krásna podarí káder 
posilniť a jar bude úplne iná a 
krajšia pesnička.

Mužstvo dospelých má 
za sebou jesennú časť súťa-
že a predohrávku tej jarnej s 
Valalikami. Káder prešiel 
p red sezónou rap ídnou 
obmenou, keď odišlo takmer 
celé jadro mužstva, ktoré 
tvorilo hru, hlavne Janočko, 
Horizral a Horňák, ktorí exce-
lujú aj vo vyššej súťaži. Preto 
bolo jasné, že mužstvo bude 
potrebovať čas zohrať sa. 
Prišlo viacero hráčov, ale 
kvalitatívne to nebola dosta-
točná náhrada za v súhrne 
sedem hráčov základnej 
zostavy, ktorí odišli. Takmer 
každý zápas nastupovalo 
mužstvo v inom zložení. Po 
sľubnom začiatku sezóny 
pribúdali postupne zranenia, 
pracovné povinnosti a iné 
prekážky, ktoré bránili hrá-

čom nastúpiť. Na začiatku 
sezóny mala Krásna na 
súpiske 25 hráčov, z ktorých 
postupne vypadla vplyvom 
spomenutých dôvodov tak-
mer polovica družstva. Po 
pr ibúdajúcich zápasoch, 
keď chýbalo množstvo hrá-
čov, narastala aj frustrácia z 
prehier rozdielom triedy či 
dvoch. Počas jesennej časti 
sme získali zo 14 kôl len dve 
víťazstvá. V druhom kole 
sme zvíťazili v Sokoľanoch 
1:3 a v ôsmom kole sme si 
doma poradili s Perínom 4:1. 
Na viaceré zápasy sme nedo-
kázali vyskladať ani kom-
pletnú jedenástku, v jednom 
prípade sme dokonca ani 
nevycestoval i a prehral i 
kontumačne. Ak sa tomu v 
pr iebehu st retnut í pr idá 

nedôslednosť v zálohe a v 
obrane, nedisciplinovanosť 
v podobe červených kariet, 
výsledkom sú zahanbujúce 
prehry. Veľkým nedostatkom 
bol aj tréningový proces. 
Kvalitné prípravné jednotky 
z úvodu súťaže pod taktov-
kou nášho kapitána a hrajú-
ceho t réne ra Ľubomí ra 
Beregsásziho mali postupne 
nižšiu a nižšiu účasť a bez 
tejto prípravy sa mužstvo 
nemôže zlepšovať a napre-
dovať. Výsledkom spome-
nutých nedostatkov je zrej-
me najhoršia polovica sezó-
ny v histórii futbalu v Krás-
nej.  

František Klik


